
      

 

SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA – 2021/10/14 
 

Urriaren 14an, Segurtasun eta Osasun Batzordea telematikoki egin zen 

Sailarekin, proposatutako gai-zerrendari jarraituz: 

 

1.- AURREKO BATZORDEAREN AKTA ONARTZEA. 

 

LABek ez du akta sinatu, aurreko batzordeetan adierazi dugun bezala, egiten 

den grabazioa aktaren eranskin gisa erantsi beharko litzatekeelako. Sailak 

adierazi du oraindik ez duela nahikoa bermerik hori egiteko. 

 

2.- PREBENTZIO ZERBITZUAREN 2021eko PLANGINTZAREN ALDAKETAK. 

 

Prebentzio Zerbitzuak taula berri bat bidali digu, 2021eko plangintza jasotzen 

duena. Lanpostuetako arriskuen eta arrisku psikosozialen ebaluazioak 

sartu dira, baita larrialdi-planak ere, 1. lehentasuneko jarduera gisa, 

aurreko batzordean eskatu genuen bezala.  

Taula-formatu bera denez, eta plangintza hori betetzeko egingo diren 

jarduera zehatzak jasota ez daudenez, LABek, gainerako sindikatuek 

bezala, berriro salatu du plangintza horretan egin beharreko lanak ez 

direla zehaztu. 

Era berean, exijitzen dugu abenduan 2022rako plangintza aurkeztea, 

Prebentzio Zerbitzuak egingo dituen jarduera zehatzekin. 

 

 



3.- PREBENTZIO-ZERBITZUAREN HURRENGO EKINTZAK. 

 

* LARRIALDI PLANEI dagokienez, simulazioak egingo dira Bilboko 

Buenos Aires Justizia Jauregian. 

Urte amaierara arte prestakuntza-saioak planteatuko dira, ondoren 

simulakroa egiteko. Horretarako, Ministerioko eta Botere Judizialaren 

Kontseilu Nagusiko prebentzio-zerbitzuekin koordinatzen saiatuko gara, 

lankidetza eskatzeko. 

2022ari begira, asmoa da urtero simulakroak egitea justizia-jauregi 

guztietan. 

* NEURKETA HIGIENIKOEI dagokienez, urriaren amaiera eta azaroaren 

hasiera bitartean, auzitegiko medikuen postu jakin batzuetan 

formaldehidoaren eta lurrun organikoen eraginpean egoteko zain dauden 

neurketei ekingo zaie berriro. 

* ARRISKUEN EBALUAZIOAK BERRIKUSTEARI dagokionez, beharrezkoa da 

datuak hartzeko prestatzea, baita datuak kudeatzeko programa bat ere. 

Kontratazio-prozesuaren hasierako zatian daude, eta, prebentzio-zerbitzuak 

dituen langileen arabera, litekeena da urtea amaitu baino lehen datuak 

hartzen hastea. 

Bilboko Buenos Aires justizia jauregian gauzatzen ari den ARRISKU 

PSIKOLOSOZIALEN EBALUAZIOARI dagokionez, urrian eta azaroan bilerak 

egitea aurreikusi da, datuak hartzeko fasea amaitutzat emateko, eta azken 

txostena 2021a amaitu baino lehen izan daiteke. 

Arrisku psikosozialen ebaluazioen etorkizuneko planteamenduak 

Prebentzio Zerbitzua prebentzio-ordezkariekin biltzea eskatuko du, zer 

metodo erabiltzen den ikusteko; izan ere, Buenos Airesen egindako 

ISTAS metodoak prozesua blokeatu du. 

Egokiena datuak azkarrago hartzeko tresna bat izatea da, justizia-jauregi 

guztietan aldi berean egin ahal izateko. Horrela, hasierako argazki bat izango 

dugu ondorengo jarduerak planifikatzeko. 

* LANGILE GUZTIENTZAKO LAN-ARRISKUEI BURUZKO PREBENTZIOKO 

PRESTAKUNTZA-PLAN bat diseinatzen hasiko dira. 

 

 



 

* GRIPE TXERTATZEARI dagokionez, 2021/10/21ean egingo da justizia-

jauregietan, hasiera batean 12:00etatik 13:30era. Bilbon bi talde egitea 

aztertzen ari dira, zenbat jendek eskatu duen ikusita, eta laster emango dute 

horren berri. IMQren bidez txertoa hartzea eskatu dutenek hitzordua 

hartzeko deitu beharko dute. 

 

* LABek adierazi du ATOTXAKO EMAKUMEAREN AURKAKO 

INDARKERIAREN ARLOKO EPAITEGIAN EGINDAKO ARRISKUEN 

EBALUAZIOARI dagokionez, beharrezkoa izango litzatekeela 

prebentzioko ordezkariekin foro bat eratzea, bertan lortutako 

emaitzak lantzeko. Prebentzio-zerbitzuak erantzun du egin beharreko 

ekintza zuzentzaileak erabakitzen direnean jakinaraziko dizkigula. 

 

4.- ORDEZKARIEN PROPOSAMENAK. 

 

LABek, batzorde hau egin aurretik, beste behin ere prebentzioaren 

arloan konpondu beharreko gaiak idatziz bidali zituen, kontuan hartu 

eta erantzuna eman diezaguten.  

Jarraian, batzorde honetan landu zirenak aipatuko ditugu: 

* GETXOKO EPAITEGIETAKO OBREI DAGOKIENEZ, sindikatu honek urriaren 

1ean Prebentzio-Zerbitzuari bidali zion posta elektronikoa. Gero LABek 

prentsan salatu behar izan zuen langileak lanean ari diren egoera penagarria 

(obretako langileak aldi berean lanean, sabai irekia, beira-zuntza mozteak 

sortutako hauts horia, mahaiak eta hautsez betetako espedienteak…). 

Egindako kexen ondoren, obrak 15: 00etatik aurrera egitea lortu da, 

langileekin ahalik eta denbora laburrenean bat egiteko, FFP2 maskarak eman 

zaizkie, garbiketa-errefortzu bat kontratatu da, eta sabaia itxi egingo da. 

LABek azpimarratu du lantokietan birmoldaketa-lanak egiten 

direnean, ahaleginak egingo direla obra horiek ez daitezen bat etorri 

langileek beren lanpostuan egiten duten lan-jarduerarekin. 

Langileengan ahalik eta eragozpen eta interferentzia gutxien sortzen 

saiatu beharko da, eta sortzen diren arriskuei buruzko prebentzio-

neurri egokiak hartu beharko dira. 



 

* ATOTXA JAUREGIAN EGINDAKO SIMULAKROARI dagokionez, 

prebentzio-zerbitzuak horren garapenari buruzko txostena bidali zien 

Gipuzkoako prebentzio-ordezkariei. Gertatutakoa ikusita, akatsak 

ekipoetan, megafonian, blokeatutako ateetan, neurri egokiak hartzeko 

eta zuzendu diren hutsegiteen berri emateko eskatu dugu. 

* LABek eskatu du ZERBITZU KOMUN OROKORREAN (BESTE ZERBITZU 

BATZUK ATALA - ATOTXAKO ERDISOTOA) CO2 NEURTZAILE FIJO BAT 

INSTALATZEA, zigor betearazpeneko zerbitzuan bezala, egindako neurketa 

zerbitzu horretako langile guztiak ez dauden orduetan egin baitzen. Zerbitzu 

horretan aireztapen mekanikoko akatsak egon dira batzuetan. 

* LABek ATOTXAKO LEIHOEN EGOERAREN INBENTARIOA eskatu zuen 

berriz ere, eta Sailari eskatu zion horiek ordezkatzeko eta konpontzeko 

plan bati ekin diezaiola behingoz. 

* LANEKO AULKIEN egoera ikusita, horiek aldatzeko sistema bat ezartzea 

eskatzen da. Sailak jakinarazi du 600.000 euroko partida duela 2022an 

hondatutako aulkiak ordezkatzeko.  Bizkaiko eta Arabako EATek aulkien 

egoera jasotzen duen inbentarioa egiteke dago. 

* LABek berriro eskatu du arrisku ergonomikoei, argiztapenari eta 

egindako mahaien mugimenduen ondoriozko aire-irteerei buruzko 

kexak dituzten bulegoak berrikusteko. Prebentzio-zerbitzuak jakinarazi 

digu prebentziozko ez-betetzeetara mugatuko dela. 

Obra Zerbitzutik jakinarazten da postuen birkokatzea legelariaren 

adostasunarekin baino ez dela onartuko EATren bitartez, funtzio- eta 

antolaketa-arrazoiengatik bakarrik. Arrazoi psikosozial eta 

ergonomikoengatik bada, aldaketa Prebentzio Zerbitzuaren bitartez 

eskatuko da. 

* Berriro eskatzen dugu DISPONIBILTE-GUARDIA DUTEN EPAITEGIAK 

GARBITZEKO (Amurrio, Balmaseda, Eibar, adibidez) asteburu eta 

jaiegunetan, guardiako jarduera batengatik joaten denean. 

* LABek, berriz ere, BAKE-EPAITEGIEN gabeziak konpontzeko udalei ematen 

zaizkien gomendioen jarraipena egiteko eskatu du, langileen segurtasuna eta 

osasuna bermatuz. 

 

 



 

Errenteriako Bake Epaitegiari dagokionez, langileen kexa helarazi nahi 

dizuegu, izuaren aurkako botoiari eta alarmari ahalik eta azkarren irtenbidea 

emateko eskatuz. 

Basauriko Bake Epaitegiari dagokionez, berriz ere arriskuen ebaluazioa 

egitea eskatzen dugu, sindikatu horrek 2020/02/10ean egindako txosten 

batean oinarrituta. 

Prebentzio Zerbitzuak erantzun digu antzemandako akatsak Udalari 

dagozkiola, baina LABek uste du zerbitzu horren eskumena dela dauden 

arriskuak ebaluatzea eta desagerraraztea. 

* LABek azpimarratu du AURIKULARREN BEHARRA DAGOELA 

INFORMAZIO-ZERBITZU GUZTIETARAKO ETA ERREGISTRO ZIBILETAKO 

PERTSONALERAKO, kontsultarako telefono-deien bolumen handia dela-eta 

lan egiteko beharrezko tresna gisa. 

* BILBOKO ERREGISTRO ZIBILAREN BEIRATEari dagokionez, uste dugu 

lotsagarria dela beiratearen azpian jarritako plastikoekin ematen den irudia, 

babes gisa, eta horrela dago pandemia hasi zenetik. Obra Zerbitzuak 

jakinarazten digu teknika berria horretan ari dela. 

* Bilboko BUENOS AIRES ERAIKINEAN LEIHOAK IREKITZEARI buruz 

eskatutako azterlanari dagokionez, Obretatik jakinarazten zaigu patio 

zirkularreko solairu bakoitzeko bi leiho irekiko direla. 

* LABek Bilboko BARROETAKO ERAIKINAREN 8. solairuko itoginak 

konpontzeko eskaera berretsi du. Obrak jakinarazi du egun horietan hasiko 

dela konponketa. 

* BARAKALDON LEIHOAK IREKITZEKO eskaerari dagokionez, jakinarazten 

zaigu leihoak eremu komunetan irekitzen ari dela, baina ez bulegoetan. 

* Prebentzio Zerbitzuari jakinarazten diogu BARAKALDOKO 

DESFIBRILADOREari buruz jasotako kexa. Desfibriladoreak behar duen 

edonoren eskura egon behar du. Orain jagoleen zaintzapean dago, eta, 

beraz, behar izanez gero, asko atzeratuko litzateke bertara sartzea, egon 

beharko lukeen estazioa hondatuta dagoelako. 

* Balmasedako eta Gasteizko epaitegietako MOKETA ORDEZTEARI 

dagokionez, Obra Zerbitzuak jakinarazi du ez dagoela horretarako 

aurrekonturik. 



 

* GASTEIZKO BOSGARREN SOLAIRUAN JARRITAKO BINILOARI 

DAGOKIONEZ, Obra Zerbitzuak erantzun du binilo berri samarra dela, 

2008an jarria, eta haren egoera normala dela, haren portaera kontuan 

hartuta. 

* Berriro diogu premiazkoa dela GASTEIZKO BEHEKO SOLAIRUKO 

SARRERAN DAGOEN LEIHATILA ISOLATZEA, Informazio Zerbitzuko aire-

korronteak direla eta. Obra zerbitzuak jakinarazten digu horretan ari dela. 

* FOROAK ETA TXANDEI DAGOKIENEZ, osasun-larrialdia amaitu ondoren, 

Prebentzio Zerbitzuak jakinarazten du osasun-krisiaren legeak indarrean 

jarraitzen duela, eta, beraz, postuen arteko distantziak eta maskara nahitaez 

erabiltzeak indarrean jarraitzen dutela.  Sailak jakinarazi du aldaketak 

egonez gero, dagokion ebazpena emango duela. 

Donostiako SCACEn gertatutakoa aipatu zen, Letraduak langileei whatsapp 

bat bidali zien arratsaldeko txanda kentzeko erabakia esateko. LABek argi 

utzi du, letraduak adierazitakoa, ez zela langileekin adostutako erabakia izan, 

baizik eta bere kabuz hartu zuela erabakia. 

* AMURRIOKO EPAITEGIEI dagokienez, Prebentzio-Zerbitzuari bidalitako 

idazkian jada jasota dauden beste gauza batzuen artean, eskatu genuen 

FUNTZIONARIOEN SARBIDEKO ATEA konpontzeko, duela urte askotik 

hautsita dago eta. Sartzeko txartelarekin izan beharko litzateke, baina ezin 

dal, orduan beti irekita dago. Beraz, edonork sar daiteke hortik. 

Funtzionarioak sartzeko atearen ondoan dagoen irteerako atea ere hautsita 

dago, eta barrutik zein kanpotik irekitzen da. 

Horren ondorioz, inolako kontrolik gabe sar daiteke eraikinera, 

segurtasuneko pertsona eskanerra dagoen kabinaren barruan baitago, ate 

horren ondo-ondoan. Bere lekutik, kabinaren barruan pertsonak dituenean 

ez du ate horretarako ikusmen-sarbiderik, eta, beraz, jendea zain egon 

beharrean, funtzionarien sarreratik sartzen da eraikinera. Gauza bera 

gertatzen da segurtasun-langilea, arrazoiren batengatik, kabinatik irteten 

denean, funtzionarioak inolako sarbide-kontrolik gabe sartzen ikustean, 

pertsonak ate horretatik sartzen direnean. 

 

 

 



ONDORIOAK.- 

 

Prebentzio Zerbitzuak bere asmo onak helarazi dizkigu. LABek espero du 

asmo onetan ez ezik, benetan lortuko dugula prebentzio orokor eta 

eraginkorra egitea. 

LABek langileen segurtasuna eta osasuna bermatzen ez duen edozein egoera 

salatzen jarraituko du, prebentzio-lanean aurrerapausoak emateko 

borrokatuz. 
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